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OK.0002.2.1.2022 

Protokół nr XLI/30 

 sesji Rady Miejskiej w Miłosławiu, 

która odbyła się 3 stycznia 2022 r. w godz. od 16:00 do 16:15 

w Urzędzie Gminy Miłosław 
Ad 1  

Przewodniczący Dawid Strzelczyk otworzył XLI sesję Rady Miejskiej w Miłosławiu. 

Powitał panie i panów radnych, podpisanych na liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do 

protokołu, Burmistrza Gminy Miłosław Huberta Gruszczyńskiego, panią sekretarz Anitę Kraskę, 

panią skarbnik Jolantę Litkę, pana mecenasa Łukasza Słomę, kierowników jednostek 

organizacyjnych, pracowników Urzędu Gminy, panie i panów sołtysów, mieszkańców oraz 

przedstawiciela prasy.  

Następnie przewodniczący poprosił radnych o potwierdzenie na tabletach swojej obecności, 

gdyż to uprawnia ich do uczestniczenia w dalszej części posiedzenia. Stwierdził, że w sesji bierze 

udział 14 radnych, co stanowi quorum.  

Przewodniczący D. Strzelczyk zaprezentował porządek obrad XLI sesji Rady Miejskiej 

w Miłosławiu, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności Rady Miejskiej w Miłosławiu 

w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej, oraz odpowiedzi na pytania zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej na 2022 r.; 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłosław na lata 2022–2030; 

c) utworzenia ośrodka wsparcia Klubu Senior+ w Miłosławiu dla mieszkańców 

Gminy Miłosław; 

d) utworzenia ośrodka wsparcia Klubu Senior+ w Czeszewie dla mieszkańców 

Gminy Miłosław. 

7. Pytania i wnioski radnych. 

8. Wolne głosy i informacje. 

9. Zamknięcie sesji. 

Następnie pan przewodniczący zaproponował zmianę porządku obrad, poprzez 

wprowadzenie w punkcie 6e projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Radni nie wnieśli żadnych zastrzeżeń do zaproponowanej zmiany, w związku z tym pan 

przewodniczący zarządził głosowanie. Nowy porządek obrad został przyjęty jednomyślnie – 

14 głosami „za” – i wygląda następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu poprzedniej sesji. 
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4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności Rady Miejskiej w Miłosławiu 

w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej, oraz odpowiedzi na pytania zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej na 2022 r.; 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłosław na lata 2022–2030; 

c) utworzenia ośrodka wsparcia Klubu Senior+ w Miłosławiu dla mieszkańców 

Gminy Miłosław; 

d) utworzenia ośrodka wsparcia Klubu Senior+ w Czeszewie dla mieszkańców 

Gminy Miłosław; 

e) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami  

komunalnymi. 

7. Pytania i wnioski radnych. 

8. Wolne głosy i informacje. 

9. Zamknięcie sesji. 

Ad 3  

Jak poinformował pan przewodniczący, protokół poprzedniej sesji został zwyczajowo 

wyłożony w biurze Rady oraz udostępniony radnym w programie eSesja. Do wymienionego 

protokołu nie wniesiono żadnych uwag. W przeprowadzonym głosowaniu Rada Miejska,  

14 głosami „za”, zatwierdziła protokół XL sesji.  

Ad 4  

Przechodząc do punktu obejmującego informację Przewodniczącego Rady 

o działalności Rady Miejskiej w Miłosławiu w okresie międzysesyjnym, pan D. Strzelczyk 

zaznaczył, że informacja ta została radnym udostępniona w programie eSesja. Stanowi ona 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. Radni nie wnieśli do powyższej informacji żadnych 

uwag.  

Ad 5  

W tym punkcie przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie pana burmistrza 

z działalności w okresie międzysesyjnym oraz informacja z wykonania uchwał Rady 

Miejskiej również zostały dostarczone radnym wcześniej, za pośrednictwem programu eSesja. 

W odniesieniu do złożonego sprawozdania, jak i informacji nie zadano żadnych pytań. 

Sprawozdanie i informacja stanowią odpowiednio załączniki nr 3 i 4 do protokołu. 

Ad 6 

a) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 

przedstawiła pani skarbnik Jolanta Litka. Poinformowała, że wydatki zwiększają się  

o 102 210,83 zł:  

- w dziale 853 na pomoc dla repatriantów o 11 028,29 zł, 

- w dziale 855 wprowadza się środki na Żłobek „Radosna Kraina” w Orzechowie. 

Przychody zwiększają się o kwotę równą wysokości wydatków. 

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. 

W związku z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę  
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Nr XLI/357/22 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. jednomyślnie – 14 głosami 

„za”. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miłosław na lata 2022–2030 przedstawiła pani skarbnik J. Litka. Poinformowała, że zmiany 

polegają na dodaniu przedsięwzięć: 

- „Radosna kraina w Orzechowie” – projekt realizowany z udziałem środków z budżetu 

UE w ramach WRPO na lata 2014-2020 – wydatki bieżące, 

- „Radosna kraina w Orzechowie” – projekt realizowany z udziałem środków z budżetu 

UE w ramach WRPO na lata 2014-2020 – wydatki majątkowe. 

Jeżeli chodzi o zmiany w WPF-ie, to zwiększamy przedsięwzięcia właśnie na 

„Radosną Krainę” w Orzechowie 

Dostosowujemy te zmiany, które wynikają ze zmiany wydatków i przychodów, czyli łączna 

kwota deficytu zwiększa się o 102 210,83 zł. 

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. 

W związku z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę  

Nr XLI/358/22 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłosław na lata 

2022–2030 jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

c) Projekt uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klubu Senior+ 

w Miłosławiu dla mieszkańców Gminy Miłosław przedstawiła pani sekretarz A. Kraska. 

Poinformowała, że zgodnie z zapisami o pomocy społecznej do zadań własnych Gminy 

należy prowadzenie i zapewnienie miejsc w domach pomocy społecznej i ośrodkach wsparcia 

w zasięgu gminnym oraz kierowanie do nich osób wymagających opieki. Celem niniejszej 

uchwały jest utworzenie takiego ośrodka wsparcia Klubu Senior+ w Miłosławiu, 

a równocześnie zapewnienie wsparcia seniorom oraz osobom nieaktywnym zawodowo 

w wieku 60+ będących mieszkańcami gminy Miłosław poprzez umożliwienie im korzystania 

z oferty na rzecz społecznej aktywności, aktywności ruchowej lub kinezyterapii, oferty 

edukacyjnej, kulturalnej, rekreacyjnej i opiekuńczej. Klub Senior+ będzie działał 

w strukturach Ośrodka Pomocy Społecznej w Miłosławiu. 

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. 

W związku z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę  

Nr XLI/359/22 w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klubu Senior+ w Miłosławiu dla 

mieszkańców Gminy Miłosław jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu. 

d) Projekt uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klubu Senior+ 

w Czeszewie dla mieszkańców Gminy Miłosław przedstawiła pani sekretarz A. Kraska. 

Poinformowała, że w tym przypadku podobnie, jak w poprzedniej uchwale, zostanie 

utworzony ośrodek wsparcia Klub Senior+, tylko tym razem w Czeszewie. I dokładnie na 

takich samych zasadach będzie działał, jak klub w Miłosławiu. 

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. 

W związku z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę  

Nr XLI/360/22 w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klubu Senior+ w Czeszewie dla 

mieszkańców Gminy Miłosław jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu. 
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e) Projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami  komunalnymi przedstawiła pani skarbnik J. Litka. Poinformowała, że dzięki tej 

uchwale, gdyby środki pozyskane z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi nie 

były wystarczające na pokrycie kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi, będzie można sfinansować go ze środków własnych Gminy. W uchwale 

podjętej na poprzedniej sesji był zapis, że środki są niewystarczające, co nie jest zgodne ze 

stanem faktycznym. Dlatego należało zmienić ten zapis.  

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. 

W związku z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę  

Nr XLI/361/22 w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadam 

komunalnymi. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad 7 

W punkcie Pytania i wnioski radnych pan przewodniczący poinformował, że następna 

sesja odbędzie się w środę 26 stycznia, a posiedzenie wspólne komisji w poprzedzający 

poniedziałek 24 stycznia. 

Następnie o głos poprosił radny J. Sobczak: Na posiedzeniu wspólnym komisji 

omawialiśmy problemy związane z – nie do końca po naszej myśli – rozstrzygniętym 

przetargiem na dostawę energii do urzędu, generalnie mówiąc, czy na potrzeby gminy. 

Sądziłem, że w dzisiejszych zmianach w budżecie znajdą się już te zmiany, które będą 

uwzględniały wyższe koszty, jakie powstaną po stronie gminy w związku z pokryciem dużo 

wyższych rachunków niż zakładano to w projekcie budżetu. I pytanie: dlaczego tych zmian nie 

ma dzisiaj? 

Z kolei głos zabrał pan burmistrz: Nie zwiększaliśmy tego dzisiaj z panią skarbnik 

w związku z tym, że obecnie we wszystkich paragrafach energetycznych mamy zabezpieczone 

środki, mniej więcej na podobną  kwotę, jak wynika z umowy. Wiadomo, że na początku roku 

ta kwota powinna być wystarczająca. Pewnie nie będziemy zwiększać wcześniej niż na 

początku lutego czy na kolejnej sesji. Jest to też związane z tym, że musimy policzyć wolne 

środki, które nam zostały i przesunąć je na odpowiednie paragrafy. 

18 stycznia odbędzie się spotkanie z sołtysami i chciałbym z nimi porozmawiać 

odnośnie do ewentualnych wyłączeń oświetlenia. I wtedy podejmiemy ostateczną decyzję, czy 

będziemy wyłączać i gasić światła na terenie gminy czy nie. Czy będziemy pokrywać to 

wszystko z wolnych środków, a ewentualnie nie będziemy wolnych środków angażować 

w ogóle w inwestycje. I myślę, że do tematu też powrócimy na posiedzeniu wspólnym przed 

następną sesją, kiedy będziemy już w 100% pewni i będziemy mieć mniej więcej obliczone 

koszty związane z energią elektryczną. 

Jeszcze co nas bardzo może zaskoczyć i nie mamy na to odpowiedzi do dzisiaj – a wiem, 

że w ostatnich dniach wiele samorządów, wspólnot zgłasza problem – to opłaty za gaz, które 

też wzrosły niebotycznie i mamy nadzieję, że nas PGNiG nie zaskoczy w styczniu, przysyłając 

faktury za zużycie gazu w jednostkach, które są ogrzewane gazem. To może być kolejny 

problem, z którym będziemy musieli się zmierzyć. Dzisiaj nie robiliśmy tego celowo. 
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W zeszłym tygodniu po to się spotykaliśmy z Państwem, żebyście Państwo byli 

poinformowani, o tym jaka sytuacja może nas spotkać. Chcieliśmy grać fair, dlatego było to 

spotkanie, żebyście Państwo wiedzieli, co nas czeka w 2022 r. 

Radny J. Sobczak podziękował za satysfakcjonującą odpowiedź, ale zaznaczył, że 

ponieważ wiadomo już, że podwyżki będą znaczne, to należałoby wprowadzić oszczędności 

od razu, a nie od spotkania z sołtysami. Podkreślił również, żeby pamiętać o uwagach, które 

na posiedzeniu wspólnym komisji zgłosił radny R. Nowaczyk, a mianowicie, żeby 

wyłączenia oświetlenia w równym stopniu dotyczyły miasta i wsi. Dodał, że oszczędności 

powinny również dotyczyć tej wspaniałej iluminacji świetlnej. 

Jeszcze raz o głos poprosił pan burmistrz: Wszystkie iluminacje świetlne z terenu miasta 

i gminy będą demontowane po 15 stycznia, czyli wcześniej niż zawsze, bo zawsze świeciły do 

końca stycznia. A odnośnie do oświetlenia ulic i dróg, to tak jak Panu mówiłem, decyzja 

i tak nie będzie wcześniej niż 1 lutego, bo jeśli podejmiemy taką decyzję, to musimy zrobić 

zlecenie do Enei, muszą być przestawione wszystkie zegary astronomiczne. I jeśli zgasną 

lampy to nie wcześniej niż 1 lutego. 

Już teraz podczas przerwy świątecznej, myśląc o tej sytuacji, zmniejszyliśmy ogrzewanie 

w szkole w Miłosławiu, gdzie nie ma uczniów do 10 stycznia. Podobnie w pałacu jest prawie 

wyłączone ogrzewanie gazowe i tam, gdzie możemy już oszczędzamy, żeby nas to wszystko 

nie zaskoczyło. Po to było to spotkanie tydzień temu, żeby wywołać dyskusję i poznać 

Państwa opinię, zanim wywołamy dyskusję wśród sołtysów i poznamy ich opinię. Jak radny 

Nowaczyk wspominał podobna sytuacja była kilka lat temu i chcielibyśmy, zanim zgasną 

światła... nie wiem, czy będą gasnąć te światła. 

Mogę powiedzieć, że skończyliśmy rok bardzo dobrze. Mamy nadwyżkę budżetową 

około 2 mln zł. Chcemy policzyć ile to będzie kosztować rzeczywiście i czy będziemy 

przeznaczać – wspólnie z Państwem chcielibyśmy jeszcze raz przedyskutować pod koniec 

stycznia – czy tę nadwyżkę przeznaczamy w całości na koszty związane z energią czy po 

prostu przeznaczamy na inwestycje, a będziemy oszczędzać na oświetleniu. 

Ad 8 

W punkcie Wolne głosy i informacje nikt nie poprosił o głos. 

Ad 9 

W związku z wyczerpaniem tematyki obrad pan przewodniczący D. Strzelczyk zamknął 

XLI sesję Rady Miejskiej w Miłosławiu, dziękując wszystkim za uczestnictwo. 

 

 

 

Protokołowała       Przewodniczący obrad 

 

  (-) Anna Jakubowska          (-) Dawid Strzelczyk 
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Wykaz załączników do protokołu: 

1. Lista obecności. 

2. Informacja Przewodniczącego o działalności Rady w okresie międzysesyjnym. 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja na temat realizacji uchwał Rady Miejskiej. 

5. Uchwała Nr XLI/357/22 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 

6. Uchwała Nr XLI/358/22 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miłosław na lata 2022–2030. 

7. Uchwała Nr XLI/359/22 w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klubu Senior+ 

w Miłosławiu dla mieszkańców Gminy Miłosław. 

8. Uchwała Nr XLI/360/22 w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klubu Senior+ 

w Miłosławiu dla mieszkańców Gminy Miłosław. 

9. Uchwała Nr XLI/361/22 w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 


